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De minister van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap heeft in haar 
voornemensbrief van 10 juni 2020 de mogelijkheid geboden om te reageren 
op eventuele feitelijke onjuistheden in het advies van de Raad voor Cultuur 
van 4 juni jl. De reactie van Stichting Silbersee (hierna: Silbersee) is 
voorgelegd aan de raad, met het verzoek om te bezien of deze aanleiding 
geeft het advies over de aanvraag te herzien. In dit aanvullende advies 
reageert de raad op de gemelde feitelijke onjuistheden. Andere reacties dan 
feitelijke onjuistheden laat de raad buiten beschouwing. 

Silbersee bestrijdt dat haar activiteiten een niche-karakter zouden hebben, 
zoals de raad stelt. Ter onderbouwing verwijst de instelling naar een 
uitspraak in het advies, waarin de raad de producties van Silbersee typeert 
als ‘publieksvriendelijk’, ‘toegankelijk’ en ‘drempelverlagend’. Volgens de 
instelling zijn deze beweringen met elkaar in tegenspraak. 

De raad is het hiermee oneens. Hij definieert ‘niche’ in het geval van 
Silbersee als een gespecialiseerd, cross-disciplinair subgenre binnen het 
geheel van de podiumkunsten. Maar zo’n subgenre kan wel degelijk meer of 
minder publieksvriendelijk worden ingevuld. 

Ook gaat Silbersee in op de visie van de raad op haar landelijke uitstraling. 
Volgens de raad is die uitstraling nog onvoldoende, en zal het betrekken van 
een eigen huis in Amsterdam-Noord niet positief bijdragen aan de 
zichtbaarheid in het land. De instelling trekt deze uitspraak in twijfel: ‘Dat 
een deel van onze werkzaamheden, met name de ontwikkeling, in 
Amsterdam-Noord plaatsvindt, staat los van de diversiteit van plekken van 
uitvoering.’ 
 
Het ging de raad niet zozeer om die fysieke plek, maar vooral om de daaraan 
gekoppelde ambitie om zich te wortelen in de wijk (bijvoorbeeld met de 
programmalijn ‘Noordverhalen’). Niettemin erkent de raad dat het 
betrekken van een eigen huis in Amsterdam-Noord niet per se hoeft te 
betekenen dat de instelling zich terugtrekt op een eiland. Daarmee wordt 
echter niet weerlegd dat het landelijk belang van Silbersee vooralsnog 
beperkt is, zoals de raad vaststelt. Dit belang heeft niet slechts betrekking op 
de diversiteit van de speelplekken, maar ook op (naams)bekendheid, gezag 
en prestige. 

Volgens de instelling heeft de raad met het al dan niet verzekerd zijn van een 
aantal speelplekken een nieuw criterium betrokken in zijn uiteindelijke 
afweging. 

De instelling reduceert hiermee echter de redeneerlijn van de raad tot dat 
ene gegeven. Terwijl de raad in de inleiding op haar advies nadrukkelijk stelt 
dat het om ‘de brede benadering’ en ‘de landelijke uitstraling’ van de 
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concurrerende instelling gaat. Die uitstraling blijkt niet louter uit het grote 
aantal speelplekken dat die instelling kan bieden, maar is daarvan slechts 
een bekrachtiging. 

Ook wijst Silbersee erop dat het aantal makers over een periode van vier jaar 
niet twintig is, zoals de raad beweert, maar tien. De raad bevestigt dat hij de 
aangeleverde gegevens verkeerd heeft geïnterpreteerd. De instelling spreekt 
immers in haar aanvraag van een ‘tweejarige begeleiding van tien makers’. 

Vervolgens betoogt de instelling dat het uitdrukkelijk niet haar bedoeling is 
het productiehuis en de talentontwikkeling van elkaar te scheiden, zoals de 
raad in zijn advies veronderstelt. Het is integendeel de bedoeling dat er 
artistieke synergie is tussen de beide ‘kamers’, schrijft Silbersee. 

De zorg van de raad had evenwel niet zozeer betrekking op artistieke, maar 
vooral op de organisatorische ontvlechting. Talentontwikkeling was tot op 
heden integraal onderdeel van Silbersee. Nu de instelling een aanvraag doet 
namens Silbersee Vrijplaats voor activiteiten die voorheen (gedeeltelijk) 
door Silbersee zelf werden ontplooid, vindt de raad de vraag 
gerechtvaardigd of die activiteiten eenvoudig uit het productiehuis kunnen 
worden losgeweekt. 

Ten slotte werpt Silbersee op dat de geconstateerde lacunes op het gebied 
van Fair Practice veroorzaakt werden door de prestatie-eisen van het Fonds 
Podiumkunsten. In de begroting van Silbersee als BIS-instelling was van 
deze eisen geen sprake, en hoefde deze problematiek dus niet te worden 
toegelicht. De raad vindt deze uitleg duidelijk. 

Conclusie 
De Raad voor Cultuur ziet in de reactie van Silbersee geen aanleiding zijn 
advies te herzien. 


